
A lódzi deleráció tagjait a megyei pártbizottság szék-
házában dr. Komócsin Mihály köszöntötte 

Pártküldöttség érkezeit Lódzből 

Látogatás Szegeden 
és Mákén 

'A testvérmegyei kapcsola- i ' ' F*;' Wis^MIIsMf'' ? < I 
tok erősítésének keretében * 1 ***" 4 fflHK!t'>t<'tti«,íi4.>i 
hétfőn, a késő esti órákban g M O M B a 
pártküldöttség érkezett me- ^ S x 

gyénkbe Lódzból. A lengyel ^ ^ W M é v " í *-
delegáció vezetője: Boleslaw H H B 
Koperski, Lódz megyei jogú ®l|gi i®* C ' 
város pártbizottságának első | | | | | í , j n.'' IC" '' 
titkára. A küldöttség tagja j ® | | Éttraftl, . É l f e <'v \ 
még: Eugénius Grabovski, a 
LEMP lódzi kerületi pártbi- ^ ^ ^ f f l ^ ^ E j P E ^ J f ^ S k í ^ M 
zottságának első titkára, Re- S'H 
nóta. Marczak Vojcik, a Lódzi | m ^ M B S ^ É I 
Pamutgyár pártszervezetének ^ ^ 
első titkára és Adrzej Sido- t&^í"' H K l K a 
rovicz, a lódzi pártbizottság H H H H R " ^ 1 | t J J r ' ! W p i | l p ^ ' ! « | | g 
titkára. H H i H r , í I B I 

Tegnap lengyel elvtársaink « J » M > < JÉÉÉÉÉ 111? l8 l 
elsőként a megyei pártbizott- i H S l i ^ JKHKKt- K Ü ^ I 
ságot keresték fel, ahol dr. 
Komócsin Mihály, a megyei 
pártbizottság első titkára, 
Gyárfás Mihály és Szabó Sán-
dor, a pártbizottság titkárai, 
dr. Perjési László, a megyei 
tanács elnöke és Török Jó-
zsef, a szegedi városi párt-
bizottság első titkára fogad-
ta őket. Részükre a Csongrád 
megyei pártbizottság első tit-
kára adott részletes tájékoz-
tatót a megye gazdasági, kul-
turális és társadalmi életéről, 
a pórtszervezetek előtt álló 
feladatokról, majd ismertette 
• két testvérmegye további 
együttműködésének lehetősé-
geit. Szavaira Boleslaw Ko-
perski válaszolt, aki hangsú-
lyozta, hogy a két megye" 
előtt hasonló feladatok áll-
nak. Kiemelte, hogy a mint-
egy millió lakosú Lódz, kü-
lönösen textiliparáról világ-
hírű. Számukra is most a 
termelés minőségének emelé-
se a legelső feladat. Részle-
tesen szólt a városfejlesztés 
— mindenekelőtt a nagyará-
nyú lakásépítés — feladatai-
ról, végül pedig a LEMP 
szervezetei és tagjai, vala-
mint tagjelöltjei főbb tevé-
kenységéről. Egyúttal a me-
gyei pártbizottság részére át-
nyújtotta a lódzi textilesek 
ajándékát: a lengyel nemzeti 
címerrel, valamint Lódz cí-
merével díszített szőnyeget. 

A lengyel vendégek ezután r e tnék, ha a két testvérme- meinek tevékenységéről, a 
megyei és szegedi vezetők kí- gye vállalatai között kiala- kulturális életről dr. Varga 
séretében a Szegedi Ruha- kult kapcsolat erősödne a Dezső adott tájékoztatót. Ezt 
gyárba látogattak. Rujavec ™ f . f á r a k együttműködésé- k ö v e t ő e n a v e n d é g e k a Kos-
Ernő vezérigazgató-helyettes A d é h l t á n j órákban Makó s u t h Termelőszövetkezet föld-
és Kiri Szüveszterné, a vál- várossal ismerkedtek a dele- í é n megtekintették a gépesí-
lalati pártbizottság titkára gáció tagjai. tett kukoricabetakarítást. A 
fogadták a küldöttség tagjai t A városi pártbizottság szék- gazdaság székházában Seres 
A Szegedi Ruhagyár munká- házában dr. Varga Dezső, a Gyula elnökhelyettes és Kő-
jéről, a munkásellátás idő- pártbizottság első titkára és zsuch István, a szövetkezet 
szerű kérdéseiről a vezér- dr. Forgó István tanácselnök pártalapszervezetének titkára 
igazgató-helyettes, majd Kiri fogadták a vendégeket. A vá- tájékoztatták a vendégeket és 
Szilveszterné a párt gazda- ros ipari, mezőgazdasági üze- válaszoltak kérdéseikre. 
ságszervező munkájáról, el- . ...... 
sősorban a cselekvési prog-1 
ram végrehaj tásának egyes 

A porfugái 
delegáció 

Székesfehérvárolt 
A Portugál Köztársasági 

Gyűlés hazánkban tartóz-
kodó küldöttsége kedden 
Székesfehérvárra látogatott. 
A vendégek elsőként a Vi-
deotont keresték fel, s tájé-

' kozódtak a gyár munkájá-
ról, eredményeiről. Megte-

jklntették a bemutatótermet, 
i felkeresték az évente há-
! romszázezer készüléket elő-
állító televízió-gyáregységet, 
majd a Videoton legújabb, 
legkorszerűbb üzemével, a 
számítástechnikai gyáregy-
séggel ismerkedtek. 

Délután a Székesfehérvár 
határában háromezer hek-
táron gazdálkodó Kossuth 
Tsz-t keresték fel a vendé-
gek, ahol Radics Mihály, a 
termelőszövetkezet elnöke is-
mertette velük az évi 125 
millió forintos termelési ér-
téket előállító mezőgazda-
sági nagyüzem eredménye-
it. A portugál vendégek 
megtekintették a tanyaköz-
pontot, a gépudvart, a két-
százezer férőhelyes barom-
fitelepet, az évi kilencven-
millió tojást csomagoló és 
osztályozó tojásfeldolgozót. 

(MTI) 

Púja Frigyes 
•elbeszélései 

Púja Frigyes külügymi-
niszter, az ENSZ-közgyűlés 
33. ülésszakán részt vevő 
magyar küldöttség vezetője 
hétfőn New Yorkban talál-
kozott Szadun Hammadi 
iraki, Joszip Vrhovec jugo-
szláv, Gunduz Okvun török 
és Albert Muganga burundi 
külügyminiszterrel, akiitkel 
eszmecserét folytatott a két-
oldalú kapcsolatokkal és az 
ENSZ-közgyűlés napirend-
jén szereplő témákkal ösz-
szeíüggő kérdésekről. 

Enyedi Zoltán felvételei 

Szegedi Ruhagyárban érdeklődéssel tanulmányozták i 
vendégek az exportárut gyártó szalagok munkáját. 

kérdéseiről adott tájékoztatót. | 
A lengyel pártvezetők az 

üzem- és munkaszervezés, a 
minőség javítása érdekében 
kifejtett tevékenység iránt 
érdeklődtek és megtekintet-
ték az exportárut gyártó 
munkaszalagokat. Elismerés-
sel szóltak a látottakról 
majd arról folytattak meg-
beszélést: hogyan teremthet-
ne a Lódzi Textil- és Ruhá-
zatiipari Kombinát testvéri 
kapcsolatot a Szegedi Ruha-
gyárral. Hangsúlyozták: sze-

Szekér Gyulai KGST-tanácskozás 
hazaérkezett Gyöngyösön 
Ulánbátorból 

Szekér Gyula, a Minisz-
tertanács elnökhelyettese 
kedden hazaérkezett Ulán-
bátorból, ahol a Kölcsönös 
Gazdasági Segítség Tanácsa 
Végrehajtó Bizottságának 87. 

A KGST szénbányászati vesznek részt, A küldöttek 
állandó bizottságának kül- kedden reggel koszorút he-
szini széntermeléssel foglal- . . , „ „ , _ 
kozó tudományos műszaki l y e 3 t e k e l Gyöngyösön a már-
tanácskozása október 3-tól t i r h a J á l t h a l t Mnyászok em-
6-ig Gyöngyösön tartja 31. léktáblájánál, majd a Mátra-
ülését. A tanácskozáson Bul- aljai Szénbányák Vállalat 

ülés-" (A tLácskozásról köz'e- 1 g á r i a - M agya™ r s zá&. az NDK, központjában plenáris 
ményt adtak ki, melyet la-1 Lengyelország, a Szovjetunió sel megkezdődött a tanács-
punk 2. oldalán ismertetünk.) 1 és Csehszlovákia delegátusai kozáe. 

Árufuvarozás 
konténerben 
Szegedi kezdeményezések 

A vasúti áruszállításban megyeszékhelyek közül ale®í 
mind nagyobb szerepet kap- nagyobb forgalmat bonyolít-
nak a korszerű megoldá- ják le. Az elmúlt hónap-
sok. Közülük az egyik leg- ban minden eddiginél több 
ismertebb a konténeres áru- konténert, szám szerint 644-
fuvarozás. Igénybevétele et indítottak útnak. A vál-
egyaránt előnyös a vasút- lalatok közül a kábelgyár, a 
nak és a vállalatoknak, hi- kenderfonó, a Vidia és a 
saen az áru a termelés he- paprikafeldolgozó adta fel 
lyéről a rakomány meg- a legtöbbet. A fogadó vál-
bontása, többszöri rhozga- lalatok közül a DÉLÉP, a 
tása, átrakása nélkül szál- Vidia és a vegyi nagykeres-
lítható a felhasználás he- kedelmi vállalat a legjobb 
lyére. A MÁV 1970-ben partner. Külön elismerés il-
kezdte alkalmazni a konté- leti a Vidiát, amely or-
nereket Jelenleg 25 körze- szágosan is megszervezte 
ti állomásra, illetve annak áruinak konténerben való 
50-60 kilométeres körzeté- továbbítását, s havonta a 
re adható fel konténer, te- címére érkező áruk kira-
hát gyakorlatilag az ország kása után mintegy hat-
minden részébe. vanat indít ismét útnak. 

A MÁV Szegedi Igazgató- Két évvel ezelőtt újabb fu-
ság területén két évvel ké- varozási módra nyilt lehe-
sőbb, 1972-ben Szegeden in- tőségük a szegedi és kör-
dult be a közepes, ötton- n > é k i üzemeknek. Szeged-
nás szállítótartályos. fúva- ^ a l ' S ^ t S t 
rozas. A kezdeti idegenke- lábas, nagykonténeres fu-
dés után a vállalatok mind varozás. Ez évben szeptem-
jobban megkedvelték a b e r ^ 1 7 9 " e t raktak meg 
„háztól-házig" fuvarozást, g ^ 0 ' 3 * f o g a d t a k a V á U a " 
ás egyre több árut adnak fel , 
konténerben. A fejlődést jól r a k ó
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érzékelteti, hogy amíg 1973- vőipari Vállalat és a Hód-
ban az igazgatóság terüle- mezővásárhelyi Fémipari 
tén 3 ezer 800 volt az ér- Vállalat. Az előbbiek zsi-
, - , . , , . , , neg-, kötél- és bálás áruit, 

& i n d u ! o konténerek a f e ^ i p a r i a k { é m _ ( edény- és 
száma, addig 1977-ben már szellőzőberendezéseit tp-
25 ezer. Ehhez hozzájárult vábbítják konténerben. Leg-
az . is, hogy S?eged után nagyobb fogadó a DÉLÉP 
T-,-i - _ -- , — részére csupán az elmúlt Békéscsabát, majd Kecske- , h ó n a p b a n 2 3 £ a r a b k o n t é . 
métet, s végül idén május- n e r érkezett az ú j laká-
ban Baját is bekapcsolták az sokhoz szükséges ajtókkal, 
országos hálózatba. ablakokkal megrakva. 

A változás Szegeden is A belföldi fuvarozás mel-
^rzékelh-tő Idén au*usz- l e t t e g y r e skálesedik a nem-erzekeiheto. Idén, au^usz- z e t k ö z i s z á n i t á s i lehetőség 
tus végéig már négyezer- i s Június 1-től megkezdő-
ötszáz konténert raktak meg dött a szocialista országok 
áruval, s az ide érkezették egymásközti forgalmában i» 
„ í m , ,•„ „ a húszlábas konténerekben szama is meghaladta a , . , . 

, ° való áruszállítás. A vasút 
négyezret. Ezzel a vidéki S 2 e rvező munkájának ered-

ményeként a Szegedi Kon-
zervgyár szeptember 1-től 
naponta 10—10 nagykonté-
nert rak meg és küld a 
Szovjetunióba. A Minőségi 
Cipőgyár hasonló módon 
már két éve szállít a Szov-
jetunióba. A szegediek kez-
deményezésére felfigyelt a 
többi cipőgyár is, s ma már 
a martfűi Tisza Cipőgyár is 
így küldi termékeit Az igé-
nyek kielégítésére a vasút 
300 darab speciális, konté-
nerszállító vasúti kocsit szer-
zett be, melyre egyenként 
három-három darab 20 lá-
bas konténer rakható feL 
Természetesen a korábban 
jól bevált nyitott vasúti ko-
csikat is igénybe veszik a 
szállításokhoz. 

Mindkét fuvarozási mód-
ban igen jó segítőtársa a 
vasútnak a Volán 10. számú 
Vállalata, amely a közúti 
szállítást végzi. A Volán 
közúti gépkocsikkal és ön-
rakodós, speciális gépkocsik-
kal segíti, hogy az érke-
zett áru mielőbb a címzett 
telephelyére kerüljön, illetve 
a berakott konténer kiér-
kezzen a vasútállomásra. 

A konténeres árufuvaro-
zásban újabb fejlődést a 
tervezett szegedi konténer-
pályaudvar kialakítása je-
lenti majd. 

Gellert József 

Gábriel Hanga tárgyalásai 
Gábriel Hauge, a New Bank elnökével. Fogadta őt 

York-i Manufacturers Han- Marjai József miniszíerelnök-
nover Trust Bank hazánkban helyettes, Faluvégi Lajos 
tartózkodó elnöke tárgyalá- pénzügyminiszter és Szalai 
sokat folytatott Tímár Má- Béla külkereskedelmi állam-
tyással, a Magyar Nemzeti titkár. 

Országos jövőkutatási 
konferencia 

Megalapozott konjunktúra- ságpolitikai, de a társadalmi 
előrejelzés és Infrastruktúra igényeket is előre kell vetíte-
kutatás előzze meg a legfon- niink — hangsúlyozták ked-
tosabb hazai beruházásokat; den Székesfehérvárott, az 
a jövő tudományos megter- országos jövőkutatási konfe-
vezéséhez nemcsak a gazda- rencia megnyitó ülésén. Ki-
,MI , . | fejtették: a szakembereknek 

arra kell törekedniük, hogy 
a legfontosabb gazdasági po-
tenciálok: a termőföld, a víz-
készletek és az energiaforrá-
sok optimális felhasználását, 
valamint a település-szerke-
zet fejlesztését előrelátóan 
tervezzék meg. 

A szervezési és vezetési 
tudományos társaság II. or-
szágos jövőkutatási konferen-
ciáján részt vett Szentágothai 
János, a Magyar Tudomá-
nyos Akadémia elnöke és 
Ajtai Miklós, az MTESZ el-
nöke is. A háromnapos szé-
kesfehérvári tanácskozáson 
összesen 60 előadás foglal-
kozik a fejlődés hazai- ós 
vílágkérdéseivel. 

0 „ my 
V j í ^ § í . "I^pj^''/.' 4 

I w* V ( t ru. 

V I L Á G P R O L E T Á R J A I , E G Y E S Ü L J E T E K ! 68. évfotyam 
234. szám 

1978. 
október 4^ 

szerda 
Ára: 

80 fillér 

I 


